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FransFransFransFrans,,,,    HanHanHanHan, Bert, Bert, Bert, Bert, Jacqueline, Jacqueline, Jacqueline, Jacqueline, Arne, Arne, Arne, Arne en Barbara. en Barbara. en Barbara. en Barbara.  

Agenda 

   

 

2 januari 2016  Vuurwerk ruimen 

Zwolle   Bestuur en fractie van GroenLinks Zwolle organiseren op zaterdag 2 januari 

   een schoonmaakactie met de leden om vuurwerkrommel op te ruimen. 

   Daarna is er een toost op het nieuwe jaar. 

 

5 maart 2016  Provinciale Ledenvergadering GroenLinks Overijssel 

   Informatie over het thema en de locatie volgt. 

 

19 maart 2016  ‘Zin in Verkiezingen’ dag 

Landelijk Bureau Bespreking en training ter voorbereiding op de landelijke en lokale 

Utrecht   verkiezingen. Voor alle actieve GroenLinksers, nadere informatie volgt. 
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Bijeenkomsten in de afdelingen 

Een bloemlezing van verslagen 

 

      Samen  werken aan een duurzamer Twente 

  Twents klimaatgesprek  

  3 december 2015 

 

  Voor de Twentse GroenLinks afdelingen en belangstellenden organiseerde TRUC *) 

  een bijeenkomst over een duurzamer Twente. De bibliotheek van Almelo was het  

  toneel voor deze eerste activiteit voor de samenwerkende afdelingen in het Twentse. 

Statenlid Robert Jansen beet het spits af met een inleiding en beelden over de stand van zaken rond 

de Twentse bodem: gasolie in zoutcavernes, injecties van olie-afvalwater en bodemvervuiling. 

Daarna volgde een presentatie over fijn stof en de roetmeting van GL en SP Enschede. 

 

Wat kan ik zelf doen aan een duurzamer Twente? 

Na de pauze was het tijd voor actieve discussies onder leiding van GL-wethouder Manouska Molema 

(Oldenzaal) en diverse organisaties (Waterschap Vechtstromen, Coöperatie Duurzame Energie 

Hellendoorn (Reggestroom) en Cogas). Afkoppelen en ontregelen. Hoe krijg je grip op je energie-

verbruik? Zelf energie opwekken. Hoe betrek je burgers, organisaties en scholen bij duurzaamheid? 

Fijnstof, wat is het en wat kunnen we er zelf aan doen? waren de thema’s waarover vijf tafelgroepjes 

in discussie gingen. Het was een inspirerende avond waar 40 GL-leden en andere belangstellenden 

op af zijn gekomen en waar menigeen nog enige tijd geanimeerd bleef doorpraten. 

Jeannette Hendriks 

Han ten Bloemendal 

 

*) TRUC staat voor Twents Regionaal Uitvoerings Comité en is een samenwerkingsverband van de Twentse 

afdelingen. Vanuit elke afdeling zet een lid zich in voor betere samenwerking in de regio. 

 

     Hellendoorn 

      Thema-avond 'Energieneutraal wonen'  

       26 november 2015 

     Spreker was Timo Veen, die zijn eigen duurzame ambities

     heeft omgezet in daden bij de bouw van zijn huis. Hij nam de 

                  aanwezigen mee op een virtuele tour door zijn huis.  

Toen Timo Veen en zijn gezin besloten om nieuwbouw te plegen, hebben ze een 'pakket van eisen' 

opgesteld om te bepalen waar hun woning aan moest voldoen. Werkend vanuit een vast budget 

hebben Timo en zijn gezin de regie gepakt, een architect, aannemer en installateur in de arm 

genomen en hun ambities op duurzaamheid waargemaakt. Het resultaat mag er zijn!  Het gezin 

woont nu in een comfortabel, natuurlijk, CO2-neutraal, gasloos en zelfs energieproducerend 

huis. Het huis is jaarlijks te bezoeken tijdens de Duurzame Huizenroute.  

Meer informatie is te vinden op www.timove.nl. 

     Zwolle 

     Klimaatgesprek 

     25 november 2015 

 

     ‘Als we onze krachten bundelen, kunnen we meters maken’ 

     Inwoners, studenten, beleidsmakers, politici en vertegen- 

     woordigers van groene organisaties gingen op 25 november 

in gesprek over de vraag wat we in Zwolle moeten aanpakken om een klimaatneutrale stad te 

worden. Een diversiteit aan onderwerpen passeerde de revue. Van waterstofauto’s tot energie-

coöperaties, van kaders door de overheid tot ons eigen gedrag. 
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Meteoroloog en weerman Reinier van den Berg had een voorzet voor het Zwols Klimaatgesprek 

gegeven door de wetenschappelijke feiten rond klimaatverandering uiteen te zetten. De ernst van de 

situatie werd daardoor onderstreept. In de bijdragen van de meeste deelnemers aan het gesprek 

klonk daarnaast optimisme door: 'We moeten de dynamiek van onderop niet onderschatten! Als we 

onze krachten bundelen, kunnen we meters maken' was een kenmerkende uitspraak tijdens dit 

goedbezochte klimaatgesprek. Een verslag van de avond is te vinden op 

https://zwolle.groenlinks.nl/sites/default/files/downloads/page/Terugblik_klimaatgesprek.pdf 

 

     Zwolle 

     Thema-avond over vluchtelingen 

     18 november 2015 

      

     Op zoek naar de balans tussen draaglas t en draagkracht. Een 

     geanimeerde bijeenkomst hierover op 18 november. Een heel 

     divers publiek (ruim 80 personen!) was gekomen om te horen 

     over dit onderwerp.  

Eerste Kamerlid en vluchtelingendeskundige Tineke Strik schetste de vluchtelingenstroom van het 

Midden Oosten naar West Europa. Ze liet zien dat veruit de meeste vluchtelingen in de regio worden 

opgevangen. Burgemeester Henk Jan Meijer nam de aanwezigen mee in de activiteiten van het 

college van B&W in dezen. Daarnaast praktijkverhalen. Zoals van het Rode Kruis dat zich primair richt 

op het voorzien van kleding voor de vluchtelingen die in Zwolle worden opgevangen. En van Vluchte-

lingenwerk dat met veel vrijwilligers actief is in en rond de IJsselhallen. Uiteraard kan de opvang altijd 

beter en alle hulp is daarbij bruikbaar. Vanuit de zaal werd ervoor gepleit om als burger een of meer 

IJsselhalbewoners bij je thuis de gelegenheid te bieden om tot rust te komen en wat activiteiten te 

bieden waarin de IJsselhallen niet kunnen voorzien, zoals in kleine groepjes muziek maken of eten 

koken of…  Voor een terugblik:  
https://zwolle.groenlinks.nl/sites/default/files/downloads/page/Terugblik%20Thema-avond%20Vluchtelingen.pdf 

 

 

    Kampen 

    Smeuïge historische verhalen 

    

    De Nacht van de Nacht is een jaarlijks evenement georganiseerd 

     door de provinciale Natuur- en Milieufederaties. Dit jaar was het 

    alweerde vijfde keer dat GroenLinks Kampen meedeed met de Nacht 

van de Nacht. Bijna veertig mensen liepen mee met stadshistoricus Theo van Mierlo voor een 

bijzondere wandeling kriskras door de binnenstad naar het park. Onderweg werden de deelnemers 

getracteerd op een historisch verantwoord en smeuïg verhaal. Speciale aandacht was er voor de 

duisternis en de ‘aanlichting’ van monumenten. Onder het genot van koffie, thee en warme chocola 

werd bij de Kinderboerderij, bij het licht van waxinelichtjes, het zingen van een canon geoefend 

onder leiding van zangdocente Ellen Schwantje. Na enig oefenen werd het lied zelfs vierstemmig ten 

gehore gebracht! GroenLinks raadslid Niels Jeurink vraagt al geruime tijd aandacht voor 

lichtvervuiling in Kampen. Het bijzondere van de Nacht van de Nacht is dat tegelijk aandacht is 

besteed aan de betekenis van de nacht en aan cultuur. Het thema donker en licht inspireert mensen. 

Voor een impressie zie http://kampenonline.com/video-nacht-van-de-nacht-in-kampen/ 
      
     Oldenzaal 

     DenkT@nk Sociaal Knelpunten in de zorg 

     9 september 2015     

     https://oldenzaal.groenlinks.nl/sites/default/files/ 

     downloads/page/Verslag%20DenkTank%20Sociaal%209-11-

     %202015.pdf 
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Een DenkTank over de evaluatie van de nieuwe Jeugdwet, Participatiewet en WMO die op 1 januari 

2015 zijn ingegaan.  Op basis van ervaringen zijn concrete actiepunten uitgewerkt die voorgelegd 

kunnen worden aan de wethouder van Sociale Zaken. De twee knelpunten die zijn gekozen zijn: 

meer ondersteuning jonge mantelzorgers en frictie in de beleving van cliënten en beoordeling door 

en uitvoerders/beleidsmedewerkers. Deze sessie is voor GroenLinks aanleiding het onderwerp 

mantelzorg te agenderen voor een informatie-avond voor de raad waarschijnlijk in april 2016. 
 
 

Kom jij het bestuur van GroenLinks Overijssel versterken? 

 

     GroenLinks Overijssel is een provinciale afdeling met bijna 

     duizend leden en veertien plaatselijke afdelingen. Het  

     provinciaal bestuur is een enthousiaste club van vijf mensen, 

     die de organisatie van de afdeling in goede banen leidt en

                               contact onderhoudt met de Statenfractie. Lokale afdelingen 

     kunnen rekenen op ondersteuning. 

     Het bestuur komt graag in contact met leden die zich in het 

bestuur willen gaan inzetten als algemeen bestuurslid. Op de provinciale ledenvergadering van  

5 maart 2016 staat de verkiezing van bestuursleden voor het provinciaal bestuur op de agenda. 

Iets voor jou? Neem dan contact op met voorzitter Frans Latupeirissa (overijssel@groenlinks.nl  

of 06 - 55 70 47 82)  

 

 

Afdelingen actief 
 

 

        

  

Raalte  

Meldpunt Bomen gestart 

Ter ondersteuning van een nieuw groenbeleid in de gemeente is GroenLinks Raalte in november 

gestart met het Steunpunt Bomen. Het is een nieuw steunpunt voor de inwoners en de gemeente ter 

behoud en bescherming van bomen en struiken in de gemeente Raalte. De gemeente Raalte keurt 

het kappen van bomen al snel goed, zelfs van mooie waardevolle bomen. Dat is GL Raalte een doorn 

in het oog. 

Iedere burger, onderneming of organisatie die van mening is dat er in haar directe omgeving bomen 

onnodig worden gekapt of groen verdwijnt heeft nu de gelegenheid dit te melden bij het meldpunt 

(https://raalte.groenlinks.nl/formulieren/meldpunt-bomen). Vooral wanneer de indruk bestaat dat 

het schijnbaar onterecht en onnodig gebeurt. GroenLinks Raalte onderzoekt de melding vanuit het 

perspectief van het algemeen belang. Als de conclusie is dat het kappen van bomen, incidenteel of 

structureel, ten koste gaat van de groen kwaliteit van de omgeving, dan stelt de afdeling dat bij de 

gemeente aan de orde. 

 

     Borne 

     Succesvol in actie tegen opslag vliegas in zoutcavernes 

     GroenLinks Borne is met het verzoek gekomen aan de raad 

     om per motie het college van B en W op te roepen al het

     mogelijke te doen om de plannen voor het opslaan van zwaar 

‘zouthuisje’ boven zoutholte  verontreinigd vliegas in lege Twentse zoutkoepels te keren. 
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AKZO en vuilverwerker Twence zijn dit van plan. Volgens AKZO en Twence is daar in 1000 jaar geen 

omkijken meer naar. Wij vinden dit zeer twijfelachtig. De gemeente wordt hierop aangesproken als 

mede aandeelhouder van Twence en kan aansprakelijk worden gesteld voor schade die daar uit kan 

voortkomen. Borne spreekt over een tikkende “milieubom” die ons drinkwater en ecosysteem kan 

bedreigen als dit giftige vliegas in deze zoutkoepels wordt opgeslagen. Wij hebben de GL afdelingen 

van Twenterand, Hellendoorn, Almelo, Hengelo, Hof van Twente, Enschede en Berkelland 

(GLD)gevraagd hetzelfde te doen. Hierop is positief gereageerd. De gemeentes van deze afdelingen 

zijn eveneens aandeelhouder van Twence. Reeds eerder heeft Statenlid Robert Jansen opheldering 

gevraagd in de Staten.  

Op 15 december is via de media bekend gemaakt dat AKZO en Twence van deze proef afzien met als 

reden te weinig maatschappelijk draagvlak. Wij koesteren ons erin dat onze actie hier mede 

verantwoordelijk voor is geweest. Het is een succesje! 

Han ten Bloemendal 

 

 

GroenLinks In de gemeenteraad 

 

Alternatieve begrotingen van GroenLinks Deventer, Hellendoorn en Zwolle 

In de begrotingsvergaderingen van november verdedigden de raadsfracties in Deventer, 

Hellendoorn en Zwolle hun tegenbegroting. 

 

    Deventer 

    Groener, socialer en beter 

    Met de Alternatieve Begroting heeft de Deventer fractie laten zien 

    waar groener, socialer en daarmee beter kan). Zo pleitte fractie-

    voorzitter Carlo Verhaar voor de verkoop van de aandelen Enexis.  

    De 10 miljoen euro die dat oplevert, kan in een fonds voor  

    duurzaamheid gaan. Geen enkele andere fractie (uitgezonderd een 

    voorstemmend SP) kon zich volledig kon vinden in het alternatief 

(https://deventer.groenlinks.nl/nieuws/alternatief-begroten-die-houden-we-dr). GroenLinks stemde 

uiteindelijk in met de collegebegroting. Omdat er goede plannen in staan en het college zijn opdracht 

- gegeven door een meerderheid van de raad tijdens de Voorjaarsnota in juni - goed heeft 

uitgevoerd.  

Hellendoorn 

Steun voor Energiefonds 

Behoud extra middelen voor huishoudelijke hulp en extra geld voor energiebesparing. Ingrediënten 

van de tegenbegroting van GroenLinks Hellendoorn. Voor investeringen in het sociale domein werkte 

de fractie alternatieven uit. De ter plaatse handgeschreven GL-motie voor budget voor een 

revolverend energiefonds kreeg raadsbrede steun. Die is in december verzilverd met de unanieme 

steun van de raad voor het initiatiefvoorstel Gemeentelijke Energiebesparing. GroenLinks stemde 

uiteindelijk in met de begroting, met de aantekening tegen de verdeling van middelen binnen het 

sociaal domein te zijn. De tegenbegroting is te laden via de website: 

https://hellendoorn.groenlinks.nl/nieuws/groenlinks-komt-opnieuw-met-tegenbegroting 

 

Zwolle 

Kleurrijke tegenbegroting: GL Zwolle wil meer groen en rood 

Samen met de SP en Swollwacht presenteerde GroenLinks Zwolle een tegenbegroting, met daarin 

minder asfalt en een kleine extra bijdrage via de OZB-belasting. En een fonds voor vergroening van 

een miljoen euro om Zwolle klimaatbestendig te krijgen. Onder andere vanwege de onbekende 

gevolgen van de bezuinigingen op het sociaal domein heeft GroenLinks tegen de begroting gestemd. 
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Voor de inbreng van fractievoorzitter Patrick Rijke zie: 

https://zwolle.groenlinks.nl/sites/default/files/downloads/newsarticle/Algemene%20beschouwin

g%20GroenLinks%20bij%20begroting%202016.pdf 

 

    Oldenzaal 

    Pleidooi voor basisinkomen, duurzaamheid en 'ruimte voor de fiets' 

    In de begrotingsvergadering van november 2015 heeft  GroenLinks 

    Oldenzaal heeft gepleit voor een basisinkomen, duurzaamheid en 

    'ruim baan voor de fiets'.  Lees de bijdrage van fractievoorzitter 

    Sandor Löwik op https://oldenzaal.groenlinks.nl/nieuws/groenlinks-

    pleit-voor-basisinkomen-duurzaamheid-en-ruim-baan-voor-de-fiets 

  

 

 

 

 

 

 

Energiefonds Almelo 

Ook de gemeente Almelo moet bijdragen aan een 20% CO2 reductie in 2020. In de begrotings-

vergadering heeft GL-fractievoorzitter Hans Buitenweg een motie ingediend voor het oprichten ven 

een Energiefonds. De motie is met ruime meerderheid aangenomen.  Voorgesteld is om aandelen 

Enexsis te verkopen. De opbrengst moet dan in een Energiefonds gestort worden. Vanuit dit fonds 

kan de gemeente duurzame aanpassingen financieren voor gemeentelijke gebouwen. De 

opbrengsten die ontstaan na het uitvoeren van die projecten kunnen dan weer terug vloeien in het 

fonds. En zo ontstaat er een win-win situatie waarbij besparingen worden gebruikt voor nieuwe 

investeringen.  

   Oldenzaal 

   GroenLinks roept op tot verzet tegen luchthaven 

   

   GroenLinks roept inwoners van Oldenzaal en Twente op om in verzet te 

   komen tegen het toestaan van commerciële vluchten op luchthaven Twente. 

"Als we niet oppassen zitten we dadelijk toch met een volledig operationeel vliegveld", waarschuwt 

fractievoorzitter Sandor Löwik. Bij het ministerie van Defensie liggen aanvragen van vier bedrijven 

om met zakenjets en afgeschreven Boeings op Twente te mogen vliegen. Volgens GroenLinks is dat 

een slecht idee. "Het schept geen significante werkgelegenheid, en het is heel slecht voor het milieu 

en voor de gezondheid van inwoners van Oldenzaal en specifiek Zuid-Berghuizen", aldus Löwik. 

Daarom roepen we iedereen op om voor 4 januari 2016 bezwaar te maken tegen de aangevraagde 

ontheffing: https://oldenzaal.groenlinks.nl/dien-zienswijze-tegen-luchthaven 
 

    Kampen  

    Goede stap voor beter klimaat 

    De gemeenteraad heeft in december de motie Klimaatverklaring van 

    GroenLinks aangenomen. Kampen wil in 2030 geen broeikasgassen

    meer produceren en uiterlijk in 2050 klimaatneutraal zijn. Dat heeft 

    de gemeenteraad op initiatief van GroenLinks besloten.  

    https://kampen.groenlinks.nl/nieuws/goede-stap-voor-beter-klimaat 
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Trainingen en informatiebijeenkomst  

 
   Interactief gesprek activering afdeling en leden 

   29 september in Nijverdal 

 

   Afdelingsbestuurders en een raadslid uit vijf afdelingen deelden eind  

   september hun ervaringen rond het activeren van hun afdeling en hun leden. 

   De gespreksleider vertelde over de aanpak van GroenLinks Kampen. De 

   afdeling weet rond de 50% van de leden te activeren en te binden. Het inter-

actieve gesprek bood de afdelingen mogelijkheden om de situatie in hun afdeling te spiegelen en zelf 

ook actief hun ervaringen uit te wisselen. De gespreksleider uit Kampen is beschikbaar voor het 

sparren met afdelingen. Meer weten? Neem contact op met bestuursmedewerker Barbara Snabilié  

(overijssel@groenlinks.nl of 06 - 13 12 17 68). 

 

    Leergang Zin in GroenLinks 

    Periode februari - juni 2016 

    Met goede mensen op juiste posities sta je sterk als partij.  

    Daarom is GroenLinks altijd op zoek naar talent. Wil jij je kennis en 

    ervaring inzetten voor de partij, maar weet je nog niet waar en hoe? 

    Dan is de leergang Zin in GroenLinks vanaf februari iets voor jou. 

Aanmelden kan tot 31 december bij de GroenLinks Academie: https://groenlinks.nl/leergang-zin-

groenlinks 

 

 

     Statenfractie 

     Vooraankondiging bijeenkomst Omgevingswet 

     najaar 2016 

 

     Eind september 2015 ontvingen onze raadsleden een mail 

     van mij met daarin de vraag of er behoefte is dat de Staten-

fractie een bijeenkomst over de Omgevingswet gaat organiseren. Conclusie van deze peiling is dat er 

voldoende animo is. In overleg met Tjeerd van der Meulen, burgerlid voor GL-Deventer en beroeps-

matig betrokken bij de Omgevingswet, hebben we besloten dat we dit medio september 2016 gaan 

organiseren. Het zal maximaal 1 dagdeel duren, waarschijnlijk op een zaterdagochtend of middag. 

Doel is om onze raadsleden bij te praten over de ontwikkelingen en vooral om te laten zien welke 

instrumentaria er voor raadsleden er zijn om te sturen: welke handvatten zijn er in de praktijk.  

Komend voorjaar ga ik verder met de opzet van de bijeenkomst. Voor de zomervakantie zullen jullie 

per mail nadere informatie ontvangen. 

Martin Hoek 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nieuwsbrief voor kaderleden van GroenLinks Overijssel. Voor dit nummer schreven Han ten Bloemen-

dal, Bert Docter, Jeannette Hendriks en Martin Hoek diverse bijdragen. Samenstelling en eindredactie: 

Barbara Snabilié.  


